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[Indenrigsministeren.] 
Da udgifterne til sygehusenes drift imidler- 
tid er steget fra ca. 6 kr. pr. sygedag i 1939 
til godt 30 kr. pr. sygedag i 1954-55, har 
man på Færøerne ønsket at gennemføre en 
forhøjelse af sygehusenes takster. 

Efter forslaget vil taksterne i fremtiden 
blive fastsat i et af indenrigsministeriet 
godkendt takstregulativ, således som det 
er tilfældet for de offentlige sygehuse i det 
øvrige land, og det er hensigten at fast- 
sætte taksterne på linie med, hvad der i 
almindelighed gælder for de kommunale 
sygehuse. 

Udover den anførte ændring af takst- 
bestemmelserne indeholder lovforslaget ale- 
ne nogle formelle ændringer, som står i 
forbindelse med Færøernes ændrede stats- 
retlige stilling i henhold til hjemmestyre- 
loven. 

Idet jeg iøvrigt henviser til de til lov- 
forslaget knyttede bemærkninger, skal jeg 
herved anbefale forslaget til folketingets 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ekspropriation af visse arealer m. v. til brug 
ved forsøgsvirksomhed i forbindelse med den 
fredelige udnyttelse af atomenergien. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4663). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 133 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
yderligere forlængelse af lov om bemyndigelse 
til opretholdelse af en dansk styrke i udlandet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4708). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 115 stemmer mod 24. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om, 
forlængelse af skattefritagelsen i henhold til 
lov om lempelse i beskatningen til staten af 
nyopførte bygninger. 

(Første behandling findes i tidenden sp.. 
380, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
699). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be", 
tænkningen. 

Udenfor betænkningen var der ikke stilletì 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor-, 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Udvalget ordfører (Ove Hansen): Jeg 
kan oplyse, at udvalget har holdt 4 møder 
og bl. a. haft samråd med finansministeren. 
I udvalget har man været noget betænkelig; 
ved at forlænge skattefritagelsen til 1959, 
og finansministeren har derfor stillet æn- 
dringsforslag om en ny affattelse af lovfor- 
slaget. Den går ud på, at fritagelsen for at 
svare ejendomsskyld af nyopførte bygnin- 
ger kun skal gælde til 30. juni 1956. Udval- 
get kan tiltræde dette ændringsforslag, og 
jeg vil gerne, på udvalgets vegne anbefale, 
det til vedtagelse. 

Oluf Pedersen: Vi har jo ikke været re- 
præsenteret i udvalget, og jeg finder derfor 
anledning til at spørge, hvilken begrundelse: 
der er for det stillede ændringsforslag. Jeg- 
kan ikke se, at der var noget galt i at ved- 
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[Oluf Pedersen.] 
tage regeringens oprindelige forslag. Hvad 
,er årsagen til, at man ønsker det ændret? 

Finansministeren (Kampmann): Jeg tak- 
-ker udvalget, fordi det nu har afgivet be- 
tænkning angående denne lille sag. 

Jeg kan sige til det ærede medlem hr. 
Oluf Pedersen, at det har ikke været muligt 

;,at samle flertal for en 4-årig forlængelse, 
, og derfor har jeg taget en 1-årig forlængelse. 
Det  er iøvrigt tanken, at disse fritagelser 
;;skal ophøre nu. 

Oluf Pedersen: Vi fik jo en forklaring, 
rmen jeg synes, at det naturlige måtte være, 
at fritagelsen fra den 30. juni 1956 blev 

.:anøst af en almindelig skattefritagelse om- 
fattende alle nybygninger, og det bliver 
:forhåbentlig også resultatet senere. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslaget om en ny affattelse af 
lovforslaget og §§ 1 og 2 i den således æn- 
drede affattelse 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
<«vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
vgår direkte til tredie behandling uden for- 
-nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
:,som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
:midlertidigt løntillæg m. v. til statens tjeneste- 
mænd m. fl. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
,4590, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
'701). 

Der var ikke stillet ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Udenfor betænkningen var der stillet 
:følgende ændringsforslag: , 

Af Alfred Jensen, Ragnhild Andersen og 
Aksel Larsen: 

Til § 1. 
1) Paragraffen affattes således: 

"g 1. 
Der ydes i perioden 1. april 1956-31. 

marts 1958 et midlertidigt løntillæg til stats- 
tjenestemænd m. fl., som oppebærer regu- 
leringstillæg i henhold til reglerne i lov nr. 
301 af 6. juni 1946 om statens tjeneste- 
mænd. Tillægget udgør for samtlige tjene- 
stemænd, pensionister og tjenestemænd på 
ventepenge i forhold til den samlede pen- 
sionsgivende lønning eller de beløb, hvorpå 
reguleringstillæggene beregnes, følgende år- 
lige beløb: 

Under 1 500 kr 149,6 pet. 
1 500홢2 899 - 2 244 kr. 
2 900홢2 999 - 2 340 - 
3 000-3  899 - 2 448 - 
3 900-4499 - 2 544 - 
4500-5399  . . . . . . . .  2 898 - 
5 4 0 0 - 5  59.9 - . . .  27 pet. +  1 440 - 
5 600 -6  399 - . . .  27 - +  1536 - 
6 400 kr. og derover . . . . . . . . . .  51 pet.". 

Til § 2. 
2) I stk. 1, 9. linie, udgår ordene 홢For 

finansåret 1956홢57:". 

3) I stk. 1 udgår i 3. rubrik ordene 홢over 
30 år". Desuden udgår hele 4. og 5. rubrik, 
ordene 홢over 25 år" i 6. rubrik samt hele 
7. rubrik. 

4) Første afdeling af skalaerne (fra "Un- 
der 1 500 kr." til 홢3 237") udgår, og imel- 
lem de to afdelinger af skalaerne udgår 
ordene 홢For finansåret 1957홢68:". 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Udvalgets ordfører (Baagø-Hansen): Som 
det fremgår af den afgivne betænkning, har 
udvalget beskæftiget sig en del med det 
spørgsmål, som navnlig Centralorganisation 
II  har henledt udvalgets opmærksomhed på, 


